
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 30.06.2022 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica şi dna viceprimar Pintea Cecilia 
invitată.

în urma apelului nominal tăcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că sunt prezenţi 
absenţi dnii consilieri Butuza V şi Buda L.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna iunie d-1 consilier Tudovan Florin.

D-1 preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Regulamentului de organizare şi 

funcţionare a Consiliului Local al comunei Băiuţ;
2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2022
3. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului domeniului privat al comunei 

Băiuţ;
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea unui parteneriat privitor la introducerea unor 

utilaje ( greifer şi autocamion ) în sistemul SUMAL;
5. Proiect de hotărâre privind concesionarea prin licitaţie publică a unui teren;
6. Proiect de hotărâre privind actualizarea taxelor de închiriere a căminelor culturale, a 

greiferului şi a autocamionului primăriei Băiuţ;
7. Prezentarea unei informări privitoare la deplasarea d-nei primar Maciuc Viorica la 

Bruxelles;
8. Acordarea unui aviz de principiu pentru organizarea evenimentului Kafer picnic, 

privitor la autoturisme de epocă;
9. Diverse;

Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi.
Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi.
Se trece la primul punct de pe ordinea de zi.
Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre privind modificarea şi completarea 

Regulamentului de organizare şi funcţionare a Consiliului Local al comunei Băiuţ.
Spune că prin O.U. nr. 61/2020 a fost introdusă posibilitatea participării de la distanţă 

la şedinţele consiliului local. Cu toate că această Ordonanţă a fost adoptată ţinând seama de 
contextul pandemiei, la această dată este încă în vigoare aşa că este legală participarea la 
şedinţele Consiliului Local chiar dacă respectivul consilier nu este prezent fizic în sala de 
şedinţă el putând folosi mijloace electronice de confirmare a prezenţei. La fel se va proceda şi 
în cazul votului.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre.
Se trece la punctul următor.



Dna primar propune amânarea discutării proiectului de hotărâre privind rectificarea 
bugetului local întrucât încă nu ni s-au comunicat sumele primite, vom discuta acest proiect de 
hotărâre la şedinţa viitoare.

Se continuă cu proiectul de hotărâre privind actualizarea inventarului domeniului 
privat al comunei Băiuţ.

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre.
Arată că este vorba de 2 parcele de teren cu suprafeţele de 20 mp respectiv 48 mp, 

amplasate pe nr. topo 5373/2/3/134 şi 5373/2/3/135 situate în localitatea Băiuţ, zona Leorda.
Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este adoptată această hotărâre.
Se continuă cu proiectul de hotărâre privind parteneriatul privitor la introducerea unor 

utilaje ( greifer şi autocamion ) în sistemul SUMAL.
Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre. Spune că datorită numărului mare de cereri 

de lemn de foc nu poate fi asigurat transportul acestora la solicitanţi cu mjiloace de transport 
ale agenţilor economici din localitate. întrucât Primăria nu poate efectua transport de masă 
lemnoasă este necesară încheierea unui parteneriat cu o societate comercială autorizată pentru 
acest tip de activităţi de exploatare forestieră care pe baza unui acord de colaborare să 
înregistreze utilajele de transport în sistemul SUMAL.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre.
Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind concesionarea prin licitaţie 

publică a unui teren.
Dl secretar spune că este vorba despre parcelele de teren privitor la care s-a aprobat 

introducerea lor în domeniul privat al comunei. Există o solicitare de concesionare şi urmează 
a fi scoase la licitaţie publică în vederea concesionării.

De asemenea este solicitată închirierea spaţiului din clădirea vechii biblioteci din Băiuţ 
care anterior a fost închiriat către SC ISM. Acest contract de închiriere a încetat şi ar trebui scos 
la licitaţie publică în vederea închirierii.

Se propune păstrarea taxelor de concesionare anterioare.
Se trece la vot şi cu unanimitate este adoptată această hotărâre.
Se trece la punctul următor -  proiectul de hotărâre privind actualizarea taxelor de 

închiriere a căminelor culturale, a greiferului şi a autocamionului primăriei Băiuţ.
Dna viceprimar spune că în comisie s-a discutat să rămână suma de 300 de lei atât la 

greifer cât şi la autocamion.
Dl consilier Pop C spune că trebuie să fim atenţi pentru că graiferul consumă mai mult 

decât raba.
Dl consilier Prohaska întreabă cât este consumul de motorină a graiferului şi al rabei.
Dna viceprimar spune că nu s-a măsurat exect consumul.
Dl consilier Pop T propune să se taxeze pe km dar dl secretar spune că e greu pentru 

că oamenii locuiesc la distanţe diferite şi atunci ar trebui să plătească sume diferite.
Dna viceprimar spune că a propus 300 de lei pentru rabă pentru că dacă va trebui şi 

greiferul pentru încărcatul ei atunci se va plăti 200 de lei raba şi 100 greiferul dar numai pentru 
încărcare nu şi pentru transportul lemnelor.

Se trece la vot şi cu unanimitate sunt aprobate aceste taxe.
Privitor la căminele culturale dna primar crede că ar trebui să stabilim taxe pentru 

toate, cel din Băiuţ este mai mare, cele din Strîmbu şi Poiană sunt mai mici, nu este bine să fie 
aceleaşi taxe.

Nu e acelaşi lucru dacă se face o pomană cu 30 de oameni sau o nuntă cu 200 de 
persoane.

Dna consilier Chifor spune că dacă va face şcoala un spectacol nu ar trebui să se ia
bani.



Se cade de acord cu amânarea stabilirii taxelor pe căminele culturale pentru o şedinţă
viitoare.

Se trece la vot şi cu unanimitate este aprobată această hotărâre fără taxele pentru 
căminele culturale

In continuare dna primar prezintă o informare privind deplasarea ei la Bruxelles. 
Cheltuielile de deplasare de la Bucureşti la Bruxelles şi înapoi au fost suportate de dl 
europarlamentar Dan Motreanu. noi plătim doar deplasarea de la Băiuţ la Bucureşti şi retur.

Se prezintă în continuare solicitarea de aviz pentru pentru organizarea evenimentului 
Kafer picnic.

Cu excepţia d-lui consilier Prohaska care a plecat din şedinţă consilierii, în uninimitate 
sunt de acord cu acordarea acestui aviz.

Se trece la ultimul punct -  diverse.
Dl consilier Nicorovici cere să se închirieze o vidanjă, s-a discutat în iarnă de asta.
Dna consilier Ciupei spune că oricine doreşte poate închiria, şi ea a închiriat, acum are 

firma Popasvidanjă se poate lua de la ei.
Dna consilier Chifor ridică problema microbuselor de după amiază. Nu mai este nici 

un microbus după amiază din Baia Mare şi nici din Târgu Lăpuş către Băiuţ.
Dna viceprimar spune că a discutat cu firma încă din primăvară şi au spus că nu le este

rentabil.
Dna primar spune că vom primi bani pentru apă şi canalizare, cam 2 milioane de euro, 

nu ni s-a aprobat proiectul pe drumuri pentru că nu se dă finanţare pentru drum dacă nu ai 
canalizare.

A fost concursul de şef SVSU dar nu a luat nimeni nota minimă 7. S-a lucrat la 
reparaţia drumului lateral şi s-a rezolvat şi problema fosei septice.

Dna viceprimar spune că s-au desfundat toate canalele, s-au pus tuburi, s-au curăţat şi 
s-au desfundat bazinele, acum în rîu ajunge doar apă curată.

Dl preşedinte de şedinţă spune că lucrarea este foarte bună, au fost ţevile vechi de 140, 
acum s-au pus de 370. Cere să se explice ce este cu pârtia de schi şi cu drumul către Botiza.

Dna primar spune că a fost firmă serioasă de topografie şi vor să facă lucrările. A fost 
şi la Consiliul Judeţean cu investitorul care vrea să facă pârtiile, a spus că are banii pentru 
investiţie dar are nevoie de drum.

Preşedintele CJ i-a promis că dacă se va face documentaţia pentru pârtie consiliul 
judeţean va face drumul pe 7 km chiar dacă nu se va primi finanţare pentru această lucrare. A 
discutat şi cu primarul din Botiza şi se va face un parteneriat cu Botiza şi cu investitorul.

In Botiza sunt câteva mii de locuri de cazare în timp ce noi avem oficial puţin peste 
50. Oricine va putea pune la dispoziţie o cameră şi să cazeze turiştii şi să le ofere masă.

Pe Leorda unde am concesionat teren se va construi până în toamnă prima cabană.
Dna viceprimar cere să nu se mai arunce în canalizare tot felul de deşeuri, a găsit pietre, 

baterie de maşină, peturi. haine, găleţi, chiar şi o pătură.
Dl consilier Nicorovici crede că ar trebui să se îngrădească pentru ca să nu mai poată 

fi aruncate mizerii.
Dna primar spune că sunt familii care nu vor să se recenzeze din diverse motive. Dacă 

scădem sub 2000 de locuitori vom pierde la finanţări şi vor fi şi alte dezavantaje. Cere ca fiecare 
familie să primească recenzorii şi să ofere informaţiile solicitate.

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ SECRETAR GENERAL
TUDOVAN FLORIN POP AURE^fAN VICTOR


